
 

 

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ PLÉNA  
MAS Hradecký venkov dne 18. května 2023  od 15:00 hodin 

Obecní hostinec Lodín  

 

Body k jednání: 

1. Úvod, zahájení zasedání 

2. Volba do orgánů MAS Hradecký venkov  

3. Informace k realizaci SCLLD 

4. Výroční zpráva o činnosti Hradeckého venkova o.p.s. v roce 2022 

5. Zpráva Kontrolní komise 

6. Diskuze, různé 

1. Úvod, zahájení zasedání 

Zasedání Pléna MAS Hradecký venkov zahájila paní Jana Kuthanová, předsedkyně 

Programového výboru. Nejprve konstatovala, že z celkového počtu 48 členů je přítomno 28 

členů Pléna a jednání je usnášeníschopné. Poté seznámila přítomné s navrženým programem 

zasedání, navrhla paní Janu Štěpánkovou zapisovatelkou zasedání a Dr. Ing. Jan Pešek, fyzická 

osoba ověřovatelem zápisu.  

USNESENÍ č. 1: 

Plénum schvaluje program dnešního zasedání, paní Janu Štěpánkovou zapisovatelkou 

zasedání a Dr. Ing. Jana Peška, fyzická osoba ověřovatelem zápisu. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:       28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:   0 

2. Volba do orgánů MAS Hradecký venkov 

Paní Kuthanová informovala o změnách v Partnerské základně od minulého zasedání Pléna. 

Došlo ke změně zástupce partnera u obcí Dohalice, Lodín, Velký Vřešťov, mikroregion 

Urbanická brázda. Jedná se o změnu starostů obcí, které nastaly po komunálních volbách 

2022. Proběhla také změna zástupce partnera u Statek Kydlinov s.r.o., kde nově společnost 

zastupuje Ing. Iva Hrdličková, změna zástupce Sbor dobrovolných hasičů Sovětice, kde je 

novou zástupkyní paní Monika Petříková. Po volbách do obecních zastupitelstev také musel 

odstoupit partner RNDr. František Bárta, fyzická osoba, neboť se stal místostarostou obce 

Syrovátka a docházelo by ke střetu zájmů. Partner BERDA, z.s. zastoupený Ing. Petrou 

Škopovou požádal o ukončení partnerské smlouvy z důvodu prodeje společnosti a novým 

partnerem se stala Ing. Petra Škopová, jako fyzická osoba podnikající. O členství nově požádala 



 

 

paní Ing. Hana Böhmová, DiS., která je novým Partnerem MAS. Paní Kuthanová konstatovala, 

že celkový počet členů MAS je 48, přičemž zájmové skupiny i veřejný sektor jsou zastoupeny 

dle podmínek Standardizace MAS. 

USNESENÍ č. 2: 

Plénum bere na vědomí změny v Partnerské základně MAS. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:    28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:      0 

Volby do Výběrové komise  

Paní Jana Kuthanová připomněla, že volební období členů Výběrové komise (VK) je dle 

Volebního řádu a Statutu maximálně dvouleté. Poslední volby do VK se uskutečnily 13. 5. 2021 

v Hořiněvsi. Plénum navrhuje 11člennou VK, doba mandátu 1 rok. Dále představila 

nominované zástupce členů: 

Ing. Hana Böhmová, DiS.; Mgr.  Jaroslava Slavíková; Občanské sdružení pro mezinárodní 

partnerství v Libčanech – Zuzana Chalupová; Obec Třesovice – Mgr. Pavel Mrkvička; Pracoviště 

ošetřovatelské péče s.r.o. Hradec Králové – Hana Pekárková; Obec Mokrovousy – Jana 

Pečenková; Myslivecký spolek Lověna Nechanice  - MUDr. František Hošek; Obec Sovětice - 

Aleš Krátký, Ing. Petra Škopová; Obec Stěžery - Ing. Dagmar Smetiprachová; AURA truhlářství 

s.r.o. - Oliva Gabrielová.  

Všichni navrhovaní kandidáti svou nominaci přijali. Nepřítomní potvrdili přijetí nominace před 

jednáním. 

Paní Jana Kuthanová konstatovala, že byla provedena kontrola rozložení stavu partnerů mezi 

jednotlivé sektory a zájmové skupiny v nově zvolené Výběrové komisi a vše odpovídá 

pravidlům a Standardizaci. Změny budou nahlášeny Řídícímu orgánu. 

USNESENÍ č. 3: 

Plénum MAS Hradecký venkov schvaluje 11člennou Výběrovou komisi s dobou mandátu 1 rok 

a volí tyto členy: Ing. Hana Böhmová; Mgr.  Jaroslava Slavíková; Občanské sdružení pro 

mezinárodní partnerství v Libčanech – Zuzana Chalupová; Obec Třesovice – Mgr. Pavel 

Mrkvička; Pracoviště ošetřovatelské péče s.r.o. Hradec Králové – Hana Pekárková; Obec 

Mokrovousy – Jana Pečenková; Myslivecký spolek Lověna Nechanice - MUDr. František Hošek; 

Obec Sovětice - Aleš Krátký, Ing. Petra Škopová; Obec Stěžery - Ing. Dagmar Smetiprachová; 

AURA truhlářství s.r.o. - Oliva Gabrielová. Plénum MAS Hradecký venkov pověřuje paní Janu 

Štěpánkovou nahlášením schválených změn Řídícímu orgánu. 

HLASOVÁNÍ:  PRO:     28        PROTI:   0     ZDRŽEL SE:  0 

Programový výbor 

Volební období členů Programového výboru je dle Volebního řádu na dobu neurčitou. 

V současné době je programový výbor ve složení: Český svaz včelařů, z. s., základní organizace 

Nechanice - MUDr. Josef Hošek; Dr. Ing. Jan Pešek; mikroregion Urbanická brázda, svazek obcí 



 

 

– Ing. Pavel Capek; Obec Dubenec - Jaroslav Huňat; Obec Hořiněves - Jana Kuthanová; Obec 

Vilantice - Dagmar Jarošová; Pracoviště pečovatelské péče, o.p.s. - Eva Šarounová; Statek 

Kydlinov s.r.o. – Ing. Iva Hrdličková, Agrodružstvo Lhota pod Libčany - Ing. Pavel Veselý.  

Paní Jana Kuthanová konstatovala, že rozložení stavu partnerů mezi jednotlivé sektory 

a zájmové skupiny odpovídá pravidlům a Standardizaci MAS.  

USNESENÍ č. 4: 

Plénum MAS Hradecký venkov bere na vědomí informace ke složení Programového výboru. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:     28        PROTI:   0     ZDRŽEL SE:  0 

Kontrolní komise 

Volební období členů Kontrolní komise je dle Volebního řádu na dobu neurčitou. Paní Jana 

Kuthanová informovala o změně u zástupce partnera Sbor dobrovolných hasičů Sovětice. 

Místo paní Ivy Lučické nově partnera zastupuje Monika Petříková, která bude zastupovat 

partnera Sbor dobrovolných hasičů Sovětice v Kontrolní komisi. Vzhledem k tomu, že se 

nejedná o nového partnera, není třeba provádět volby. Kontrolní komise dále zastupují Ing. 

Luděk  Homoláč Ph.D. a Ing. Zdeněk Stránský. 

USNESENÍ č. 5: 

Plénum bere na vědomí informace o změně zástupce u partnera Sbor dobrovolných hasičů 

Sovětice, kterého bude nově zastupovat paní Monika Petříková. Plénum pověřuje vedoucí 

manažerku Janu Štěpánkovou nahlášením schválených změn Řídícímu orgánu a doplnění dle 

požadavků ŘO. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:       28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:   0 

3. Informace k realizaci SCLLD 

Období 2021-2027 

Paní Jana Kuthanová informovala, že MAS má podaný Programový rámec na OP TAK a na OP 

IROP. Podporované aktivity v OP IROP jsou v rámci opatření bezpečnosti dopravy, veřejné 

prostranství, hasiči, vzdělávání (MŠ, dětské skupiny, ZŠ) a sociální služby. Celková alokace na 

období je 91 724 330,- Kč, do roku 2025 je možné přerozdělit 70% alokace. Programový výbor 

projednal rozdělení alokace mezi jednotlivá opatření:  

 

Opatření Celková alokace 

Doprava 38 724 330,- Kč 

Hasiči 12 000 000,- Kč 



 

 

Vzdělávání 23 000 000,- Kč 

Veřejné prostranství 10 000 000,- Kč 

Sociální služby   8 000 000,- Kč 

Indikátory a finanční plány byly stanoveny ve vazbě na rozdělení do opatření.   

 

V OP TAK máme alokaci ve výši 2 580 000,- Kč. Programový rámec je podaný a schválený ŘO. 

 

Strategický plán Společné zemědělské politiky – alokace pro MAS je 26 305 900,- Kč. 

Navrhované Fiche od Řídícího orgánu jsou: Zemědělské podnikaní, zpracování a uvádění 

zemědělských produktů na trh, Lesnické podnikání a hospodaření v lese, Nezemědělské 

podnikání, Podnikání malých a středních podniků, Základní služby a obnova v obcích, 

Neproduktivní infrastruktura v krajině, spolupráce MAS v rámci intervence LEADER. 

Programový výbor bude o jednotlivých Fichích jednat. 

 

OPZ + - Projekt Komunitní práce na venkově byl zahájen 1.1.2023. Probíhá jednání se starosty 

obcí, realizují se akce a síťují se jednotliví komunitní pracovníci na obcích, kteří budou do 

projektu zapojeni.  

 

Nové období pro provozní a animační výdaje bude financováno z OP TP, naše MAS plánuje 

přechod do nového období na podzim 2023. 

Období 2014-2020 

Stávající období končí, v současné době probíhají přípravy na Evaluaci. U všech operačních 

programů dobíhají realizace projektů, podávají se žádosti o platbu. Výjimkou je Program 

rozvoje venkova, které mělo tzv. přechodné období a kde v současné době je vyhlášena Výzva 

č. 9 Rekreační funkce lesa se zbytkovou alokací 1 715 589,- Kč. Projekty v území jsou 

připraveny a můžou se podávat do 31.5.2023 přes Portál farmáře.  

USNESENÍ č. 6: 

Plénum bere na vědomí informace k realizaci SCLLD. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:       28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:   0 

4. Výroční zpráva o činnosti Hradeckého venkova o.p.s. v roce 2023 

Paní Jana Rejlová seznámila přítomné s Výroční zprávou Hradeckého venkova za rok 2022. 

Zpráva byla projednána a schválena auditorkou společnosti, nyní bude ještě předložena 

k projednání Dozorčí radě a schválení Správní radě o.p.s. Hradecký venkov. 

 



 

 

USNESENÍ č. 7: 

Plénum schvaluje Výroční zprávu o činnosti Hradeckého venkova o.p.s. za rok 2022. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:       28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:  0 

5. Zpráva kontrolní komise 

Dne 9. 5. 2023 proběhlo zasedání Kontrolní komise (KK), které se uskutečnilo v kanceláři MAS 

v Nechanicích. Předseda komise Ing. Luděk Homoláč Ph.D. seznámil přítomné s průběhem 

a obsahem provedené kontroly a shrnul, že nezaznamenali žádné pochybení a problémy ze 

strany MAS Hradecký venkov. 

USNESENÍ č. 8: 

Plénum bere na vědomí zprávu Kontrolní komise ze dne 9. 5. 2023. 

HLASOVÁNÍ:   PRO:       28  PROTI:      0     ZDRŽEL SE:   0 

 

6. Diskuze 

Místní akční plán vzdělávání III  

Paní Jana Rejlová informovala o aktivitách realizovaných v rámci projektu MAP III a o přípravě 

projektu MAP IV. 

ENERGETIKA SECAP 

Máme ve všech 38 obcích schválený Akční plán pro udržitelnou energii a klima v obcích 

Hradeckého venkova (SECAP) a je nahraný v Paktu starostů a primátorů pro udržitelnou energii 

a klima. Energetický konzultant František Rejl s některými obcemi postupně pracuje a jedná 

s nimi o možnostech realizace jednotlivých opatření. Aktivity jsou spolufinancovány ze SFŽP, 

z výzvy č. 13/2021. V rámci tohoto projektu se v letošním roce bude konat 3. Místní den pro 

klima a energii 20. 8. 2023 na zámku Hrádek u Nechanic. 

ENERGETIKA NZÚL  

Záměrem programu je podpořit úsporná opatření, kde výsledkem by měly být nižší výdaje na 

energie pro nízkopříjmové domácnosti. Místní akční skupiny pro tento operační program 

zpracovávají odborné posudky pro žadatele a zajišťují související administraci. V současné 

době máme podaných přes 200 žádostí, kdy některé jsou již v realizaci.  

 

 

 



 

 

ENERGETIKA středisko EnKoMAS  

MAS má nově otevřené poradenské středisko EnKoMAS, které pomáhá s realizací konkrétních 

energetických projektů. Vytváření energetických projektů může zlepšit energetickou 

soběstačnost a snížit náklady na energie pro místní obyvatele. 

EUCF – European City Facility 

MAS má vzhledem ke zpracovanému Akčnímu plánu pro udržitelnou energii a klima SECAP 

možnost podat žádost o grant ve výši 60 tis. EUR na přípravu energetických projektů. Termín 

podání žádosti o dotaci je do 30. června 2023.  

Projekt HERKULES 

Hradecký venkov o.p.s. se znovu zapojil do přípravy a podání projektu věnujícímu se Komunitní 

energetice. Předchozí projekt neuspěl u ŘO, ale zapojení partneři se dohodli a znovu zkusili 

projekt vylepšit a podat. V rámci tohoto projektu jsme se zavázali k založení energetické 

společnosti na našem území a budeme si moci vyškolit specialistu na komunitní energetiku.  

Projekt „Rozvoj regionálního partnerství v sociální oblasti na území 

obcí Královéhradeckého kraje III  

V rámci společného projektu Krajského úřadu Královéhradeckého kraje, který je  

na našem území realizován od dubna 2023 bude připraven Komunitní sociální plán pro území 

MAS Hradecký venkov 2026 - 2030. Tento plán pomůže zabezpečit lepší dostupnost sociálních 

a dalších služeb v území, a to na základě zmapování potřeb a problémů šetřením v obcích, 

stanovení ohrožených cílových skupin osob, demografických a dalších statistických údajů a ve 

spolupráci se stávajícími poskytovateli, úřady a dalšími subjekty.  

Projekt je dále zaměřen na podporu dětí s poruchou attachmentu a jejich rodičů, budou 

realizovány osvětové aktivity v oblasti práce s ohroženými dětmi pro zástupce škol  

a obcí a osvětové přednášky na téma výchovy dětí pro rodiče. Probíhat budou  

i přednášky zaměřené na problematiku Alzheimerovy choroby.  

Tyto aktivity jsou spolufinancovány Evropskou unií z Operačního programu Zaměstnanost 

plus.   

Spolupráce s Krajským úřadem Královéhradeckého kraje  

Královéhradecký kraj poskytl na rok 2023 Místním akčním skupinám finanční podporu ve výši 

300 tis. Kč. Dotace je využívána na úhradu provozních nákladů společnosti. Díky této 

dlouhodobé podpoře Královéhradeckého kraje naše společnost vytváří kvalitní podmínky pro 

podporu a zajištění aktivit MAS a spolupráce s krajem. Zaměřujeme jsme se na propagaci MAS 

a kraje na akcích pro veřejnost, rodiny s dětmi, seniory a regionální producenty. 

 



 

 

Akce pro Plénum „Sázíme si alej MAS Hradecký venkov“ 

Paní Jana Štěpánková představila návrh společné aktivity spolu s Mysliveckým spolkem 

LOVĚNA Nechanice. Pan Ing. Stanislav Leinveber nás oslovil, že by byla možnost osázet 

pozemek ve vlastnictví města Nechanice, o který Myslivecký spolek pečuje. Na jednání se 

projednala možnost, aby se partneři spolupodíleli na této aktivitě, každý by koupil jeden 

ovocný strom vhodný pro tento typ výsadby a MAS by zorganizovala akci Sázíme si alej MAS 

Hradecký venkov.  

 

 

Jednání bylo ukončeno 19.00 hod. 

V Nechanicích dne 18. 5. 2023 

 

Zapsala: Jana Štěpánková 

Ověřil: Dr. Ing. Jan Pešek, fyzická osoba 

 

                                                      

 

 

 

Jana Kuthanová  

     předsedkyně Programového výboru 

 zastupující Obec Hořiněves 

 

 

 


